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ZPRAVODAJ   POLIC                           č. 1 
 

Z jednání zastupitelstva 

Poslední zastupitelstvo obce  v roce 2011 se sešlo v úterý 13.prosince. Za přítomnosti 

zástupců společnosti  Marius Pedersen a.s. a 29 občanů byla projednávána změna č. 1 

územního plánu obce Police, změna lokality pískovny na plochu technického vybavení, 

zařízení pro nakládání s odpady. V souvislosti s tímto bodem programu byla zastupitelům 

předána Petice proti zřízení centra pro nakládání s odpady s 209 podpisy. Petice byla  vzata na 

vědomí. Po téměř tříhodinové diskusi zastupitelstvo schválilo zahájená pořízení změny 

územního plánu. Dalším důležitým bodem programu bylo schválení rozpočtu obce na tok 

2012. Obec bude v tomto roce hospodařit  s vyrovnaným rozpočtem, který přepokládá  příjmy 

i výdaje ve výši  6, 639 mil. Kč  
                                                                                                                                                                                                         Karel Hlavica, 
starosta                                               
Novoroční výšlap k pramenům Zrzávky 

Letošní novoroční výšlap se uskuteční v sobotu 14. ledna 2012 a bude to opět kombinace 

pěší turistiky a cestování vlakem. Odjezd vlaku z Polic v 8,48 hod. směr Valašské Meziříčí, 

zde přestup na vlak do Hostašovic s odjezdem v 9,13 hod. Ze zastávky Hostašovice se 

vydáme k přírodní památce Prameny Zrzávky, kde si můžeme prohlédnout dva prameny 

nedaleko od sebe s naprosto odlišným chemickým složením vody. Odtud půjdeme přes 

Hostašovice do obce Jasenice, kde je v místní hospodě naplánovaná polední přestávka. Poté 

se vydáme přes Mštěnovice po cyklotrase  na Byninu a dále na vlakové nádraží do 

Valašského Meziříčí. Celková délka pěší trasy je cca 13 km. Odjezdy vlaků směr Police  jsou 

v 15,28 hod. nebo v 17,18 hod.                                              

                Milan Gerla   místostarosta                                                                                                                        

 

Tříkrálová sbírka 

Letos „Tříkráloví koledníci“ navštíví Vaše domovy a požádají Vás o pomoc pro potřebné 

v sobotu 7. ledna 2012.  Budou chodit čtyři skupinky „Tříkrálů“ spolu s jedním dospělým. 

Tradičně se tato akce pořádá pod záštitou Charity ČR  a jejím účelem je upozornit na potřebné 

lidi kolem nás a pomoci jim. Děkujeme Vám všem, kteří otevřete dveře svých domovů 

koledníkům a svou laskavostí pomůžete přispět na dobrou věc.   

       

Poplatky v roce 2012 

Poplatek za svoz a likvidaci odpadu na rok 2012 činí 380,- Kč pro občana s trvalým 

pobytem v Policích. Poplatek platí i vlastníci stavby, která slouží k individuální rekreaci, v níž 

není k trvalému pobytu hlášena žádná fyzická osoba. Splatnost poplatku je do 31.5.2012. 

Poplatek ze psů na rok 2012  činí 100,- Kč za jednoho psa. Za druhého a dalšího psa téhož 

majitele 150,- Kč. Poplatek platí držitel psa staršího 3 měsíců a to v hotovosti do pokladny 

Obecního úřadu Police. Držitel psa je povinen ohlásit na Obecní úřad v Policích vznik  nebo 

zánik své poplatkové povinnosti do 15 dnů ode dne jejího vzniku. 

Poplatek za stočné na rok 2012 ve výši 500,- Kč na obyvatele, který je napojen na splaškovou 

kanalizaci. Poplatek je splatný do 31. března 2012 v hotovosti na Obecním úřadě v Policích 
                                       Marie 

Ćernochová 
                

Společenská kronika 

Jubilanti: 

V měsíci prosinci 2011 oslavili své životní jubileum tito naši spoluobčané: 



Emilie Vinklerová -  80 let 

Anežka Míčková -  85 let 

Do dalších let přejeme hodně zdraví, životního elánu a pohody v kruhu rodiny a přátel. 

 

Úmrtí 

V prosinci jsme se rozloučili s naším občanem panem Františkem Marečkem. Pozůstalým 

vyjadřujeme naši upřímnou soustrast.  
                 Mgr. Lenka Sváčková, předsedkyně kulturní a sociální 

komise                                                                                                                 
Jak je to ve skutečnosti? 
Poslední měsíc roku 2011 se v naší obci nesl ve znamení diskusí a  někdy i bouřlivých debat  

v návaznosti na záležitost  Odpadového centra v Policích.  

V prvé řadě je nutné  uvést správnou informaci o změně územního plánu naší obce a nad podáváním 

informací se trošku zamyslet. 

Zastupitelé včetně starosty jsou v šířených letácích, jejichž autor není mnohdy  znám, pokládáni za 

bezduché jedince, kteří nemají zájem o názor občanů a jsou zaslepeni pouze vidinou slibovaných 

miliónů. To, že se zastupitelstvo zabývá se vší vážností otázkou změny územního plánu a případném 

zřízení odpadového centra, svědčí několikeré projednávání a nakonec i anketní lístek, který obdržela 

každá domácnost v Policích. Lístková a petiční kampaň, která v posledních dnech „masíruje“ občany 

nejen v Policích, ale i v sousední obci je velmi zavádějící. Jaké informace byly z hlediska možného 

zřízení odpadového centra občanům podávány, nechám na zvážení každého, kdo se pod petici 

podepsal. Dle našich zjištění byly informace podávány velice zkresleně. Poslední leták, který byl šířen 

do domovních schránek je již „silné kafe“, kde  se autor  pasuje do role proroka, geologa, poslance, 

odpadáře, atd. O argumentech, ať si udělá obrázek  každý sám. Převážná část informací byla uvedena 

na  veřejném zasedání zastupitelstva obce dne 13.12.2011. 

Sdělení uváděna v letáku šířeného 1.1.2012:  
1) Projekt výstavby skládky v lokalitě pískovny se velmi nápadně podobá projektu výstavby skládky 
v lokalitě Hrádky (Hrachovec), kde se již několik let firma Marius Pedersen marně snaží skládku 
postavit. Zde se však proti skládce zvedla veliká a opakovaná vlna odporu místních občanů. Občané 
mají strach z mnoha negativních vlivů a rizik, které skládka svým provozem přináší. Jedním z hlavních 
důvodů je také obava z významného poklesu cen nemovitostí v okolí skládky. 

Odpověď:  

Projekt zřízení Centra pro nakládání s odpady Police (dále jen Centrum Police) je zcela odlišný od 

záměru v Hrachovci, kde společnost Marius Pedersen a.s. se před několika lety snažila o výstavbu 

obdobného zařízení. Ta největší odlišnost byla zejména v tom, že projekt v Hrachovci byl situován do 

přímého sousedství se stavebními pozemky pro rodinné domy, což uvedl zástupce firmy na posledním 

jednání zastupitelstva naší obce. Po tomto zjištění společnost Marius Pedersen a.s. kroky 

v prosazování záměru zastavila. Nakládání s odpady v lokalitě Hrádky (Hrachovec) v současné době 

řeší město Valašské Meziříčí po vlastní ose.  

Centrum Police je uvažováno ve vzdálenosti cca 400 m od nejbližšího obydlí a více než 900m od obce 

Police a dále za plánovanou rychlostní komunikací, která je zapracována v našem územním plánu. 

Možnost ovlivnění životní pohody občanů vlivem umístění Centra Police tak bude v budoucnu 

potlačena na minimum. Uváděný důvod obavy z poklesu cen nemovitostí je zcela zavádějící. Poznatky 

z praxe jsou totiž zcela opačné. Zastupitelstvo obce Police rozhodlo o prozkoumání toho, zda bude 

záměr výstavby Centra Police pro obec Police výhodný a jak hodně bude ovlivněno životní prostředí 

kolem budoucího záměru. Pokud se ukáže, že nebude naplněna podmínka výhodnosti umístění tohoto 

zařízení, bude od záměru upuštěno. Pokud by se však podařilo zajistit příjem do obecní pokladny, na 

jehož základu budeme schopni v následujících letech vybudovat silnou a zdravou obec se všemi 

náležitostmi a infrastrukturou, které k životnímu stylu v dnešní době patří, je potřeba si říci, že v tomto 

případě cena nemovitostí poroste nahoru. Toto jsou reálné poznatky z obcí, na jejichž katastru se 

odpad ukládá. 

 
2) “Centrum pro nakládání s odpady“ není pouze skládka, ze které můžou plynout příjmy obci, ale také 
další technologie pro zpracování odpadů. To může znamenat, že do lokality se budou v budoucnu 



vozit další stovky tun jiných odpadů, vč. odpadů nebezpečných, ze kterých ale obci žádný nárok na 
poplatky nevzniká. Čili pouze rizika a negativa pro obec. 

Odpověď:   

Je nutno podotknout, že tato obava a informace je zcela nepravdivá. Na posledním zasedání 

zastupitelstva obce, které se zúčastnili i mnozí občané naší obce, zazněla jasná informace o tom, že 

Centrum Police bude zařízení pro nakládání s odpady „ostatními“. Zastupitelstvo obce v žádném 

případě nebude souhlasit s nakládáním s nebezpečnými odpady v případném budoucím zařízení Centra 

Police. 

 
3) Slibované miliony, které zaslepily naše zastupitele a starostu, by jistě mohly přinést do obce mnoho 
užitku. Žádná soukromá firma však nemůže garantovat slib, že bude obec Police v budoucnu dostávat 
pravidelně jakékoliv peníze za poplatky ze skládkování odpadů, protože tato povinnost vyplývá ze 
zákona a zákon se může kdykoliv změnit.  
V připravované novele zákona o odpadech, která bude platit zřejmě od roku 2014 je následující: 
Výnos z poplatku bude dělen mezi Státní fond životního prostředí České republiky a příslušný kraj, na 
jehož území je dané zařízení umístěno. S ohledem na potřebu vývoje regionálních integrovaných 
systém nakládání s odpady je žádoucí, aby rozhodující část prostředků měly k dispozici kraje, které je 
mohou použít adresněji. Předpokládá se proto rozdělení příjmu z poplatku v poměru 80 % pro 
příslušný kraj a 20 % pro Státní fond životního prostředí České republiky. 
Ve Zlínském kraji je 304 obcí, kolik peněz ze slibovaných 10 milionů přijde až do Polic? 

Odpověď:   

Zastupitelé  mají k dispozici Memorandum o spolupráci, ve kterém je mimo jiného uvedeno, že 

veškeré kroky budou činěny s ohledem na oboustrannou výhodnost a maximální ochranu životního 

prostředí a zdraví občanů obce Police a okolních obcí. Autor, který v letáku uvádí, že výnosy 

z poplatků nebudou příjmem naší obce, ale někoho jiného, bohužel neuvádí, z jakých materiálů čerpal. 

My máme informace odlišné, ze kterých plyne, že obec Police bude v případě realizace záměru vždy 

příjemcem poplatku za ukládání odpadů na skládku a to buď zákonného nebo na základě dohody 

s provozovatelem, jejichž podmínky budou taxativně určeny. Obec Police je vlastníkem veškerých 

pozemků, na kterých se v budoucnu předpokládá umístění Centra Police. Nezapomínejme prosím, že 

zde platí statut vlastnictví, který je a bude v našem státě nedotknutelný a který jednoznačně a plně 

zajišťuje, že bez dohody  či smlouvy o pravidelné platbě za ukládku odpadů na skládku, kterou bude 

muset platit provozovatel Centra Police obci Police, nebude moci pozemky bez souhlasu obce užívat a 

tudíž ani zařízení provozovat.  Jak si mohou i největší odpůrci zařízení u právníků ověřit, je vlastnické 

právo nedotknutelné.  
 
4) Výstavba nových skládek odpadů je v rozporu s hierarchií zneškodňování komunálního odpadu dle 
platné legislativy a v rozporu s Plánem odpadového hospodářství ČR. Upřednostňováno je spalování 
odpadů před skládkováním.  
A plnou podporu to má i v Bruselu. Direktivy přijaté po lisabonské směrnici „20-20-20“ ukládají všem 
členským státům  EU27  do   roku 2020 radikálně snížit kvóty sládkovaného odpadu a přednostně jej 
zpracovávat energeticky. 
V současnosti se plánuje výstavba spaloven TKO v Havířově (kapacita 192 tis. tun/rok)  a Olomouci.  
Jako podpora pro spalování TKO se připravuje i výrazné zvýšení poplatků za skládkování odpadů, což 
by teoreticky mohlo znamenat zvýšený příjem pro obec. Prakticky to však bude znamenat téměř úplné 
odklonění TKO ze skládek odpadů. 
Vše výše uvedené hovoří za to, že není v budoucnu reálné, aby se ukládalo na skládce takové 
množství odpadů, které by znamenalo dlouhodobé horentní příjmy pro obec. 

Odpověď:  

Bohužel je potřeba říci, že i závěr z tohoto bodu je zavádějící. V prvé řadě vidím jak vhodné je opět 

připomenout občanům, že Centum Police nebude jen skládkou. Centrum Police bude zařízením pro 

komplexní nakládání s ostatními odpady. V Centru Police budou odpady upravovány, tříděny a 

využívány a až nevyužitelný zbytek bude následně skládkován. To znamená, že na skládku budou 

ukládány jen odpady, které již nejde dále nikterak využít. Záměr případné výstavby Centra Police byl 

dopředu předjednán s Ministerstvem životního prostředí v Olomouci a s Krajským úřadem Zlínského 

Kraje. Připravované zařízení Centrum Police je tak plně v souladu se všemi platnými legislativními 

předpisy jak v ČR tak EU. Záměr je také plně v souladu s Plánem odpadového hospodářství. Pokud by 



i tak někteří občané nevěřili, mohou se zastavit na obecní úřad, kde jim bude poskytnuto k nahlédnutí 

kladné stanovisko Krajského úřadu Zlínského kraje. 

 
5) Obec Police se nemusí obávat toho, že by v blízké budoucnosti neměla kam ukládat svůj odpad, 
protože obec je členem Svazku obcí Bystřicko (tím pádem je také spolumajitelem skládky v Bystřici 
p.H.), který byl založen právě za účelem toho, aby obce svazku měly dostatečnou a dlouhodobou 
kapacitu pro ukládání svého odpadu. 

Odpověď:   

Pokud se chytíme informace v tomto letáku a budeme předpokládat životnost všech skládek odpadu  

do roku 2023, tak dle našeho názoru je nejvyšší čas zahájit kroky k zajištění možnosti využívání a 

likvidace odpadu pro naši obec. Pokud vezmeme v úvahu, že v případě bezproblémového schvalování 

záměru Centra Police by se tento záměr uvedl do provozu někdy začátkem roku 2016. Je dobré si také 

uvědomit, že s blížícím se koncem volných kubatur skládek v okolí bude s velkou pravděpodobností 

docházet k tomu, že si budou provozovatelé stávajících skládek chránit svou volnou kapacitu pro ty 

„nejlepší“ odpady. V praxi to samozřejmě znamená, že pro provozovatele bude nejvýhodnější přijímat 

odpady za co nejvyšší cenu, kterou my občané ani obec nemůžeme výrazně ovlivnit. Realizace záměru 

Centra Police tak v sobě skrývá také možnost a jistotu budoucí výhodné ceny odpadů pro občany naší 

obce i její budoucí generace.  

 
6) Proti výstavbě skládky hovoří také následující: 

- pískovna je naprosto nevhodné podloží pro výstavbu skládky. Skládky se obvykle staví na co 
nejméně propustném podloží, protože v případě úniku skládkové vody je menší riziko 
kontaminace spodních vod. V případě, že by chtěla obec starou pískovnu zrekultivovat, dá se 
toto realizovat jiným projektem, kde by obec nemusela vkládat své finanční prostředky 

- ve Zlínském kraji je celkem 7 skládek a z toho v okolí Valašského Meziříčí jsou dokonce 3, a 
to s dostatečnou kapacitou do roku 2023 

- průmyslové podniky v okolí neprodukují dostatečné množství inertních materiálů vhodných 
k přesypávání TKO, proto při větrném počasí hrozí značné úlety lehkých odpadů (igelitů, 
papíru) do okolní krajiny, kde tyto často zůstávají zachyceny v korunách stromů a je nemožné 
je odklidit 

- dalšími negativními vlivy, které přináší skládka do regionu je možný zápach, zvýšení dopravy, 
zvýšení hluku z dopravy, zvýšení prašnosti, odpady popadané z aut kolem cest,  zvýšení 
výskytu hlodavců, možné ohrožení podzemních vod, zvýšení výskytu skleníkových plynů 

- hlavně v letním období hrozí veliké nebezpečí požáru skládky a menší požáry na skládce jsou 
poměrně časté. Hustý černý kouř a spad jde do blízkého okolí podle směru větru 

- možný pokles cen nemovitostí v okolí skládky, případně neprodejnost nemovitostí 

Odpověď:    

Většina řízených skládek v ČR je postavena v bývalých územích po těžbě cihlářských hlín nebo písků 

tj. v územích poznamenaných lidskou činností. Dle prvotních zjištění projektanta Generelu Centra 

Police se jeví území pro stavbu Centra Police jako vhodné a to zejména také s přihlédnutím na 

předpoklad provedení dodatečné geologické a umělé bariéry při stavbě sekcí skládky (jílové těsnění a 

těsnění foliové PEHD). Podrobné informace na základě kterých bude stanovováno konkrétní založení 

skládky však vyplynou až po zpracování geologického průzkumu lokality.  

Ani provoz zařízení nebude nikdy závislý na dodávkách inertních materiálů z průmyslových podniků. 

Případný budoucí provozovatel má k dispozici přímo v lokalitě dostatečné množství materiálů, které 

může použít k technickému zabezpečení proti uvedeným vlivům. Přísné pravidla pro omezení 

případných negativních vlivů zařízení (úlety, prašnost, zápach, požár) bude velmi podrobně řešit 

provozní řád, jehož plnění bude dozorováno zejména Krajským úřadem Zlínského kraje, Českou 

inspekcí životního prostředí, Životním prostředím Valašské Meziříčí, Obcí Police a jinými orgány. O 

výsledku zavedení těchto přísných pravidel do praxe jsme se mohli přesvědčit na skládce Otrokovice-

Kvítkovice, kde jsme měli možnost zařízení  shlédnout za plného provozu. 

 
7) Obec Police má ve svém Územním plánu rozvojové lokality pro možnou výstavbu nových rodinných 
domů a chce přilákat nové obyvatele. Kdo by se však chtěl nastěhovat do obce vedle skládky, když 
v okolí je tolik jiných, ekologicky nezatížených míst? 

Odpověď:  



Realita je zcela opačná než jak naznačuje leták. Pokud se totiž zajistí do obecní poklady pravidelný 

příjem tak se může obec zvelebovat. Mohou se postavit nebo opravit stavby, které budou sloužit 

obyvatelstvu - škola, školka, obecní úřad, kaple, hospoda, zbrojnice, dobudovat kanalizaci, opravit 

komunikace, chodníky, připravit nové stavební obvody apod. Jen vybudováním kanalizace se 

každému vlastníku, který se může napojit na kanalizaci automaticky zvedla cena nemovitostí. Toto 

jsou devizy obce, které následně přilákají obyvatele. Je opravdu otázkou, kdo chce bydlet v obci, která 

je jakoby nezasažená vůbec žádným negativním vlivem, ale kde není vůbec žádná nebo zastaralá 

sociální struktura a kdo by raději bydlel ve finančně zajištěné a dynamicky se rozvíjející obci se 

skládkou, kterou nebude ani vnímat. Položme si otázku, jak se projevil provoz pískovny na zatížení 

obce, případně jak se projevila negativa na obyvatele? Pokud bude někdo tvrdit, že skládka 

komunálního odpadu bude mít pozorovatelný negativní vliv na něčí zdraví tak si vymýšlí. Lidé by si 

měli uvědomit, že  spalování komunálního odpadu, nebo nekvalitního paliva byť jen několika občany 

v lokálních topeništích, má na ostatní občany obce Police mnohem větší negativní vliv než 

skládkování a možná  více než si dovedou představit. Toto se dokonce nedá srovnat ani s případným 

zahořením tělesa skládky.  

 

Závěr:  Vidíme, že názory na problematiku umístění zařízení pro nakládání s odpady mohou být 

různé. Vzhledem k tomu, že většina občanů získala informace tzv. „z druhé ruky“, musíme říci,  že 

zastupitelé chápou obavy občanů z umístění tohoto zařízení na našem katastrálním území, byť se jeho 

umístění předpokládá v dostatečné vzdálenosti od obce. I přesto, že se zorganizovaly dvě návštěvy 

zařízení podobného typu a účast občanů byla mizivá, je možnost ještě uskutečnit pro ty, kterým 

předcházející termín nevyhovoval, další exkurzi na jiné zařízení, kde se i nezasvěcení lidé mohou 

přímo dotázat provozovatele, případně zástupce obcí,  na pozitiva i negativa.  Zastupitelstvo obce 

Police jako nejvyšší zákonodárný orgán Obce Police však má ze zákona povinnost chovat se při 

zastupování obce a jejich občanů jako řádný hospodář. Nemůže proto posuzovat záležitosti zaujatě, ale 

musí se rozhodovat na základě získaných faktů. Proto zastupitelstvo obce na svém posledním zasedání 

odsouhlasilo zahájení pořízení změny Územního plánu Obce Police. V této souvislosti si však 

zastupitelstvo vymínilo několik podmínek. Předložení generelu Centra Police, předložení komplexní 

studie hodnotící vlivy stavby na životní prostředí a obyvatelstvo, rozptylovou, hlukovou, pohledovou 

studii a v neposlední řadě  předložení garancí příjmu do obecní pokladny.  O tom všem,  za 

předpokladu splnění veškerých zákonných  podmínek,  bude zastupitelstvo svobodně rozhodovat o 

konečném  přijetí či nepřijetí záměru stavby Centra Police. 
                                                                                                      Milan Gerla, místostarosta,      Karel Hlavica, 

starosta 

 

 


